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Milí návštevníci Novobanského jarmoku,
ako je už tradíciou, posledný septembrový víkend patrí u nás tomuto podujatiu. Preto sa v dňoch 29. – 30. 
septembra uskutoční v Novej Bani už XXVI. ročník Novobanského jarmoku. Pri tejto príležitosti sme na 
piatok a sobotu pripravili bohatý a zaujímavý kultúrny program pre všetky vekové kategórie.

Zábava s domácimi 
interpretmi

Spevácka skupina Jesienky, dychová hudba 
Seniori či folklórna skupina Vinička, to sú tí, ktorí 
už tradične svojimi piesňami otvoria dvojdňové 
podujatie plné zábavy, potešenia a relaxu. 
CANTUS MONTE REGIS je formácia, ktorá nás 
svojimi skvelými vystúpeniami reprezentuje po 
celom Slovensku, tak prečo nezaspievať aj doma? 
Je pre nás potešením, že opäť prijali pozvanie a 
zaspievajú aj na domácej pôde. Ich temperament 
a šarm vám zaiste vytvorí jarmočnú náladu, ktorá 
vydrží do neskorých hodín. Túto náladu sa bude 
snažiť udržať aj naša rodáčka Adriana Kráľová so 
svojou kapelou ADA FAJN. Ide o novú generáciu 
hudobníkov, každý člen je ovplyvnený iným 
hudobným žánrom, ako napr. folkom, latinom, 
ska, etnom, šansónom či klezmerom. Piatkový 
záver programu bude patriť Ľudkovi Kašubovi a 
jeho skupine Kašuba band. Verím, že sa pri jeho 
piesňach tiež výborne zabavíte a vytancujete. 
Nechajte si však sily aj na sobotňajší program.

V sobotu vás už od 10-tej hodiny budú 
zabávať Novobančania v pásme Centra voľného 
času a Základnej umeleckej školy v Novej 
Bani. Voce Eufonico pochádza z taliančiny a 
znamená „ľúbozvučný hlas“. Toto slovné spojenie 
vystihuje aj novobanský detský spevácky zbor 
VOCE EUFONICO, ktorého vystúpenie bude 
tiež súčasťou tohto pásma. Opäť sa predstaví 
folklórny súbor HÁJ. Verím, že vás ľudové 
piesne v ich podaní roztancujú alebo aspoň 
rozospievajú a užijete si aj ich tanečné vystúpenie. 
V tanci či speve budete môcť pokračovať aj 
počas vystúpenia hudobnej formácie HS REAX. 
Zoskupenie novobanských chlapov je vám 
určite známe, veď tvoria neodmysliteľnú súčasť 
obľúbeného podujatia Novobanskí heligonkári. 
Zábavu s domácimi interpretmi uzavrie Cimbalová 
ľudová hudba Maroša Mikuša. Maroš Mikuš je náš 
rodák, ktorý celým srdcom miluje folklór. V podaní 
skupiny si vypočujete folklórne a zábavné piesne, 
cigánske melódie, tango, country, filmové skladby 
a nebude chýbať ani folklórny tanec účastníkov 
známej súťaže Zem spieva. 

P O L E M I C
po rokoch opäť u nás 

Piatkový podvečer bude patriť známej 
bratislavskej hudobnej skupine POLEMIC. 
Známe sú jej hity ako Ja som to vedel, Slnko 
svieti, Škandál, Ona je taká a ďalšie. Verím, že 
vás desaťčlenná slovenská ska/reggae skupina, 
ktorá vznikla v roku 1988, opäť výborne naladí a 
dobrú náladu vám do neskorého večera udržia už 
spomínaní domáci interpreti ADA FAJN a Kašuba 
band. 

Veronika RABADA – 
známa neznáma

Veru, pre nás je už známa. Vystupovala totiž na 
Novobanskom jarmoku v roku 2013 s hudobnou 

skupinou Hrdza, v ktorej spievala trinásť rokov. V 
roku 2016 sa však rozhodla odísť a skúsiť to ako 
sólová speváčka s pomocou manžela Romana 
Šoltysa a brata Petra. Spojenie folklórnych 
inšpirácií s populárnou súčasnou hudbou posúva 
Veronika Rabada vo svojej tvorbe ešte ďalej, než 
tomu bolo v skupine Hrdza. „Spievanie pre mňa 
znamená v živote veľmi veľa. Nechcela som 
stratiť kontakt so spevom a ani s muzikou, ktorá 
ma veľmi baví a ktorú som aj s Hrdzou spievala,“ 
povedala o motivácii na vlastný projekt Veronika 
Rabada. Ako uviedla, jej pesničky sú oproti 
tým, čo spievala v Hrdzi, iné, aj keď ten ľudový 
podtón tam ostal. „Líšia sa len trošičku. Etno mi 
navždy učarovalo, ale tieto moje nové piesne sú 
tanečnejšie, rytmickejšie, s moderným zvukom,“ 
vysvetľuje speváčka. O jej profesionálnej kvalite 
svedčí aj fakt, že vystupovala ako hostka na 
koncertoch Kandráčovcov, s ktorými mala v 
decembri možnosť odohrať vianočný benefičný 
koncert odvysielaný v televízii.

HEĽENINE OČI
- multižánrová hudobná kapela, ktorá nesmie 

chýbať na žiadnom dobrom festivale.
Kapela vznikla v roku 1999 v Prešove. V ich 

tvorbe nechýbajú prvky metalu, ska, reggae, 
folku a rocku. Vystúpenia sú preto plné energie a 
zábavy. Heľenine oči vydali tri albumy a niekoľko 
videoklipov. Počas svojho doterajšieho pôsobenia 
absolvovali množstvo festivalov a klubových 
koncertov po celom Slovensku, v Čechách, 
Poľsku, Holandsku, Spojených štátoch či Írsku. 
Ich hity ako Mariana, Pálila babka pálenku a iné 
nenechajú bez pohnutia určite nikoho, kto si príde 
vypočuť túto energickú kapelu.

PETER BIČ PROJECT
v Novej Bani

„Zoskupenie Peter Bič Project vzniklo v roku 
2010. Založil ho líder a gitarista kapely Peter 
Bič, ktorý svoje sily spojil so speváčkou Dáškou 
Kostovčík, spevákom Ivom Bičom, klávesákom 
Matúšom Pavlíkom, bubeníkom Jozefom Zimom 
a Vladom Čekanom, ktorý hrá na basgitaru. 

Kapela má na svojom konte dva úspešné albumy. 
Debutový Say it Loud vydali v roku 2012. Obsahuje 
úspešný hit Hey Now, ktorý v roku 2013 získal 
cenu SOZA za najhranejšiu skladbu. Úspešná 
pieseň bodovala aj za hranicami Slovenska. 
Druhý album Just a Story uzrel svetlo sveta v roku 
2015, na sklonku roka s ním skupina absolvovala 
celoslovenské turné. Peter Bič Project v priebehu 
svojej hudobnej kariéry zaznamenal aj ďalšie 
úspechy. Skupina spolupracovala s poprednými 
slovenskými umelcami. Bola predskokanom 
švédskej kapely Roxette a podarilo sa jej zvíťaziť 
v ankete Slávik 2012 v kategórii Skokan roka. Na 
sklonku leta 2016 sa v kapele udiali personálne 
zmeny,“ zhrnula pôsobenie kapely manažérka 
Janka Marczellová. Peter Bič Project bude 
posledný účinkujúci na Novobanskom jarmoku a 
spolu s ním sa rozlúčime s XXVI. ročníkom tohto 
podujatia. 

Sprievodné akcie:
Počas hlavného programu sú v radničnom 

parku pripravené nielen pre deti, ale aj pre 
dospelých rôzne sprievodné akcie. Novinkou 
bude pouličná chodúľová atrakcia Najvyšší 
remeselníci, ktorí zabavia publikum naozaj 
netradičným spôsobom. Tradične je pre deti 
pripravené obľúbené maľovanie na tvár a pre 
veľký záujem v minulom roku sú opäť pre všetky 
vekové kategórie pripravené starobylé historické 
hry. Chýbať nebudú ani pouliční žongléri, ktorí tiež 
prispejú k vytvoreniu tej pravej zábavnej jarmočnej 
atmosféry.

Verím, že sme pre vás pripravili zaujímavý 
a zábavný kultúrny program, že si pri ňom 
oddýchnete a načerpáte sily a energiu do ďalších 
dní. 

DOVIDENIA NA XXVI. ROČNÍKU 
NOVOBANSKÉHO JARMOKU!

Mgr. Iveta Lukáčová,
vedúca oddelenia kultúry a informácií 

MsÚ Nová Baňa
zdroj: internet

Mestský úrad, oddelenie výstavby, životného prostredia a správy mestského 
majetku v Novej Bani, upozorňuje občanov a návštevníkov mesta na úplnú 
uzávierku Námestia slobody a Bernolákovej ulice dňa 28. 09. 2017 od 8.00 
hod. do 17.00 hod. a Námestia slobody a ulíc Bernolákova, Osvety, Spojná, 
Andreja Kmeťa a M. R. Štefánika (po RD č. 16/659 na parc. č. 280) v Novej 
Bani v dňoch 28. 09. 2017 od 17.00 hod. do 01. 10. 2017 do 01.00 hod. z 
dôvodu konania podujatia „Novobanský jarmok XXVI. ročník“. Obchádzka 
bude viesť cez ulice Kollárova, Mieru, M. R. Štefánika (od RD č. 16/659 na 

parc. č. 280), Štúrova a Legionárska.

Tiež upozorňujeme na zníženie najvyššej povolenej rýchlosti na 30 km/h v 
čase konania NBJ na vymedzenom úseku na Kollárovej ulici.
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V srdci nosíme folklór, v nohách pretancované kilometre

Háj a kapela Gold orchestra v Malej Lehote

Povzbudzovali
sme novobanských bežcov

Od Tatier k Dunaju

Naše tréningy na Zvoničke v lete

FS Háj s Vlastou Mudríkovou

Počas leta FS Háj absolvoval 
niekoľko vystúpení a podujatí. 

Banícky sprievod je pre nás vždy 
významnou udalosťou, zviditeľňujeme 
takto našu banícku tradíciu, kroj 
či jedinečný banícky poriadok. V 
júli sme sa zúčastnili fakľového 
sprievodu, začiatkom septembra 
baníckeho sprievodu v Handlovej na 
Regionálnych oslavách dňa baníkov, 
kam nás často pozýva p. Paulík, 
známy z TV Šláger, zavítali sme aj do 
Banskej Štiavnice na Salamandrové 
dni. Posledný júlový víkend bol rušný, 
nakoľko v sobotu sme otvárali festival 
Malolehotská heligónka a stretnutie 
chalupárov, kde nás hudobne 
sprevádzala kapela Gold orchestra. 
Dovolím si spomenúť, že cimbalista 
z tejto kapely hrá aj v umeleckom 
súbore Lúčnica. V poslednú júlovú 
nedeľu sme to roztancovali na 
festivale Na Tajchu je veselo v Novej 
Bani, kde bolo naozaj veselo. Stretli 
sme sa s kolektívmi z okolitých dedín 
a obcí, čo bolo pekné, málokedy sa 
stretávame na podobných spoločných 
podujatiach. 

August bol ešte náročnejší. 
Remeselné dvory v Kľačanoch pri 
Trnavej Hore sme naším kultúrnym 
programom tiež spestrili a navodili 
sme veselú atmosféru. Na druhú 
augustovú sobotu sme si na 
remeselné dvory v Brehoch prizvali 
aj kapelu REAX, ktorá zožala veľký 
úspech. Tretia augustová sobota 
bola pre nás významná, pretože na 
Lóťanských folklórnych slávnostiach 
vo Veľkých Lovciach bola našou 
predskokankou známa heligonkárka 
Vlasta Mudríková, čo nám dodalo 
ľahký krok i veselú strunu. V tento 
víkend prebiehal už známy beh Od 
Tatier k Dunaju. Hájisti neváhali 
ísť povzbudzovať a vítať v cieli 
rodinných príslušníkov i kamarátov 
z nášho mesta. Posledná augustová 
nedeľa sa niesla v znamení folklórnej 
atmosféry v prírodnom prostredí. 
OZ Štálanská slamienka pripravilo 
pre Novobančanov na novobanskej 
Skalke pekné popoludnie. Predstavilo 
sa všetko ľudové, čo je v Novej Bani aj 
v lete aktívne. FS Háj, kapela Štálania, 
FSk Vinička a hudobná skupina REAX. 
Počasie vyšlo vynikajúco, Slamienkin 
nápad sme uvítali. 

Počas letných dní sme stihli 
začepčiť nevestu na slovensko-českej 
svadbe, ale aj slovensko-tureckej a 
slovensko-talianskej svadbe a čaká 
nás slovensko-anglická svadba. 
Je to pre nás česť, že FS Háj môže 
ukazovať cudzincom slovenské zvyky. 
Záujem o čepčenie je veľký, o čom 
svedčí desať svadieb, ktoré nás čakajú 
len v mesiaci september. Háj za svoju 
existenciu prešiel viacerými zmenami. 
Niektorí členovia sú u nás od začiatku, 
niektorí prišli neskôr, niektorí aj odišli. 
Snažíme sa neustále skvalitňovať, čo 
ale ide pomalšie, keďže Háj je pre nás 
všetkých len koníček. 

To, čo máte možnosť vidieť na 
vystúpeniach, je výsledný efekt tvrdej 
práce. Za tým všetkým stojí snaha 

každého jedného, nielen 
tanečníka či speváčky. 
Každý jeden sa podieľa 
na chode súboru, a to 
akoukoľvek pomocou, 
všetci sú ochotní. Moje 
veľké ĎAKUJEM patrí 
každému jednému 
tanečníkovi, tanečnici, 
speváčkam, hudbe. Do 
Hája dochádzajú ľudia 
z Malej Lehoty, Brehov, 
Rudna nad Hronom, 
Lutily, Žiaru nad Hronom, 
Žarnovice. Vzdialenosť 
nehrá žiadnu úlohu. 
Pretože dôležitejšie je to, 
čo nás všetkých spája. 
Láska k folklóru, vynikajúce 

autobusovou dopravou. Samozrejme, 
Hájisti nemajú problém nasadnúť do 
áut a premiestniť sa, kam treba.

Ďakujem aj všetkým, ktorí nám 
darovali kroje a ich časti. Akékoľvek 
pre nás vhodné krojové kúsky 
prijmeme, odkúpime. náležite 
zreparujeme a využijeme, keď nie 
teraz, tak v budúcnosti.

Ďakujem za všetky povzbudzujúce 

slová, ktoré nás posúvajú vpred, 
Ďakujem aj za to, že vás môžeme 
vidieť v hľadisku aj v iných mestách na 
našich vystúpeniach, teší nás to. Tiež 
radi prijmeme medzi seba každého, 
kto by sa k nám chcel pridať, ale ešte 
váha. 

Dovidenia na Novobanskom 
jarmoku!

K . Búryová

medziľudské vzťahy, porozumenie, 
flexibilnosť, dobrá komunikácia. 
Ďakujem nášmu kamarátovi-
spevákovi, ako ho my voláme, 
Dušanovi Garajovi, členovi Lehotských 
gajdošov, ktorý sa ochotne podujal 
pomáhať v speváckej zložke. Ďakujem 
nášmu trénerovi Slavkovi, ktorý nám 
dáva zabrať na tréningoch, ale bez 
nich by sme neboli tam, kde sme, a 
nesmerovali by sme tam, kam máme 
namierené. Donedávna nás trénovala 
aj Dominika, za čo jej patrí veľká 
vďaka. Folklór je drina. Sú to hodiny 
speváckych a tanečných tréningov, 
náročných rozcvičiek, hudobných 
skúšok. Mnohí odchádzame od rodín, 
detí. Ďakujem preto našim rodinám za 
vytrvalé pochopenie, za ich podporu. 
Ďakujem tiež starkám Bakošovej a 
Túriovej, Ivane Vodnákovej, ktoré 
nám nezištne opravujú kroje. Stojí ich 
to kopu času. Vďaka patrí aj nášmu 
hosťujúcemu heligonkárovi Dankovi 
Štrbovi, ochotnému kedykoľvek a 
kamkoľvek ísť a hrať, koľko treba.

Tiež ďakujem nášmu mestu, pretože 
za tri a pol roka nášho fungovania 
každá moja prosba, požiadavka bola 
vypočutá a vyriešená, a to vďaka 
primátorovi mesta, pracovníčkam 
OKI i pani Adamcovej z MsÚ, ktorá s 
nami rieši otázku Stepu, miesta našich 
tréningov, vždy ochotne a pohotovo. 
Počas prázdnin sme trénovali na 
Zvoničke, ktorá je na to ideálna, a 
tiež v kultúrnom dome na Štáloch. 
Vďaka patrí aj taxislužbe Pavla Bónu 
za jeho ochotu a rýchle vybavenie, 
keď sa potrebujeme dopraviť na 
vystúpenie či polnočné čepčenie. 
Na väčšie vystúpenia nás spoľahlivo 
dopraví zasa Pavol Štrba so svojou 
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Súťaž o fotografiu
z partnerského mesta

Mesto Nová Baňa po roku opäť vyhlasuje súťaž o 
fotografiu z partnerského mesta Nin. Do súťaže sa 

môžu zapojiť všetci, ktorí nám zašlú fotografiu/-e z tohtoročnej 
návštevy Ninu. Podmienkou je preukázateľnosť dátumu 
návštevy ľubovoľnou formou.  

Svoju/-e fotografiu/-e môžete doručiť osobne so svojím kontaktom vrátane 
tel. kontaktu v zalepenej obálke s označením „Fotografia z partnerského 
mesta“ do podateľne mestského úradu alebo na adresu Mestský úrad Nová 
Baňa, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa, poprípade zaslať emailom 
na adresu msu@novabana.sk. 

Termín uzávierky súťaže je do 31. 10. 2017 do 15.00 hod. Každý, kto zašle 
fotografiu/-e, bude ocenený vecnými darčekmi vrátane morskej soli (SOLANA 
NIN) z mesta Nin a zverejnený v novembrovom čísle Novobanských novín. 

PhDr. Lenka Bieliková,
projektová manažérka

„AMFO NOVÁ BAŇA 2017“
Mesto Nová Baňa vyhlasuje XXIV. ročník amatérskej fotografickej 

súťaže „AMFO Nová Baňa 2017“.

POSLANIE 
Propagácia mesta cez farebnú a čiernobielu fotografiu v oblastiach:
- život a ľudia v našom meste,
- príroda a turistické centrá mesta a okolia,
- kultúrne pamiatky v našom meste,
- ľudové tradície a zvykoslovie v meste a okolí,
- šport v našom meste,
- iné ľubovoľné tematické zameranie súvisiace s mestom Nová Baňa

PODMIENKY
- kolekcia farebných alebo čiernobielych fotografií (min. 3 ks, max. 7 ks) 
Fotografie musia mať rozmery minimálne 18x24 cm. Vyhlasovateľ si 
vyhradzuje právo víťazné fotografie si ponechať na propagáciu mesta, 
rovnako aj právo uverejniť vybrané fotografie za účelom propagácie 
bez nároku na honorár.

HODNOTENIE
Súťažné práce bude posudzovať odborná porota, menovaná 
primátorom mesta. Usporiadatelia si zároveň vyhradzujú právo niektorú 
z cien neudeliť, prípadne udeliť mimoriadne ocenenie. 

OCENENIA
 I. cena – 100 EUR
 II. cena – 70 EUR
 III. cena – 30 EUR

MIESTO VÝSTAVY: VESTIBUL KINA VATRA

DÁTUM VÝSTAVY: NOVEMBER 2017

UZÁVIERKA A ZBER PRÁC: 17. 10. 2017  

KONTAKT: OKI MsÚ Nová Baňa, tel. č.: 045/67 82 886
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Základná škola Jána Zemana v Novej Bani otvorila po letných prázdninách 4. septembra 2017 opäť 
svoje brány. Na školskom dvore sa zišli žiaci, pedagógovia, vychovávatelia, rodičia, ale aj starí 

rodičia. Primátor mesta Nová Baňa Mgr. Ján Havran sa prihovoril žiakom a učiteľom, poprial im veľa 
šťastia a elánu. Privítal aj prváčikov, ktorí vstúpili do školského života, a všetkým zaželal úspešný školský 
rok 2017/2018. Novo vymenovaná riaditeľka školy Mgr. Slavomíra Bagalová tiež všetkých privítala a 
zaželala starším, ale aj tým najmenším úspešný nový školský rok. 

Žiaci 9. ročníka spolu s rodičmi odprevadili prvákov do tried, kde si ich prevzali ich triedni učitelia. 
Tento rok zasadli naši najmladší do troch tried. Ostatní žiaci sa potom rozdelili a tiež odišli do svojich 
tried. 

Prvý školský deň bol pre niektorých veselý, no u tých najmenších sa objavila aj slzička. Triedne učiteľky 
im však zdvihli sebavedomie, vyčarili úsmev na tvári a motivovali ich k získavaniu nových vedomostí.

Veronika Lachká,
Oddelenie kultúry a informácií MsÚ

Otvorenie nového
školského roka 2017/2018 

73. výročie 
Slovenského 

národného povstania

V Novej Bani sme si 73. výročie Slovenského 
národného povstania pripomenuli 24. 

augusta 2017 pri pamätníku SNP na Námestí 
slobody. V úvode zaznela hymna SR a 
viceprimátorka mesta Nová Baňa Natália Pinková 
privítala prítomných slávnostným príhovorom.

Vo svojom slávnostnom príhovore pripomenul 
Július Uhrecký, člen organizácie Slovenského 
zväzu protifašistických bojovníkov a politických 
strán, históriu a nezmyselnosť krviprelievania 
obetí druhej svetovej vojny. Viceprimátorka 
mesta položila k pamätníku SNP na pamiatku 
osloboditeľov kvety a poďakovala prítomným, že 
si ich prišli uctiť. 

Česť ich pamiatke!
Mgr. Andrea Krovinová
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Leto v CVČ

Centrum voľného času počas 
leta 2017 pripravilo pre deti 

tri prímestské tábory. O tieto tábory 
je každý rok veľký záujem, o čom 
vždy svedčí ich naplnenosť. 

Prvý tábor pod názvom 
„Rozprávkovo“ sa konal od 
10. 7 – 14. 7. 2017. Deti sa 
prostredníctvom jednotlivých aktivít 
preniesli do sveta rozprávok. Počas 
celého týždňa bol pripravený pestrý 
program. Počasie nám prialo, a tak 
sme si naplno vychutnali každý 
deň. Na začiatku sa deti zahrali 
zoznamovacie hry a zasúťažili si. 
Vyrobili si krásne erby, na ktoré 
počas týždňa zbierali pečiatky 
za splnené úlohy. Okrem pestrej 
výtvarnej, pracovnej, športovej 
činnosti v budove a vo dvore CVČ 
sa so záujmom stretli aj návštevy 
kúpaliska vo Vyhniach, Kalnej 
nad Hronom či návšteva Tajchu a 
Banského dvora, kde sme strávili 
pekný deň plný hier a zábavy, 
hľadali sme poklad a zakončením 
bol výborný obed, ktorý nám 
pripravili. Navštívili sme aj kino 
v Banskej Bystrici, kde sme si 
pozreli rozprávku ,,Ja, zloduch 3“. 
V ostatné dni v tábore bolo pre 
deti zabezpečené stravovanie v 
Radničnej vinárni u pána Ivana 
Lachkého. Ďakujeme, veľmi nám 
chutilo.

Druhý prímestský tábor pod 
názvom ,,Výletovanie“ sa konal od 
17. 7 – 21. 7. 2017. Už samotný 
názov napovedá, že tábor bol 
zameraný na spoznávanie, a to 
Novej Bane a okolia. Deti navštívili 
mesto Levice, konkrétne Atlantis 
Center, kde zažili egyptské 
dobrodružstvo, preniesli sa do 
obdobia pyramíd a faraónov a 
zahrali si interaktívne hry. Ďalšie 
dni navštívili kúpalisko Margita 
Ilona v Leviciach, Vodný raj 
Vyhne, kde si plnými dúškami 

vychutnali kúpanie za krásneho 
slnečného počasia. Taktiež sme 
zavítali do kina v Banskej Bystrici, 
pozreli sme si rozprávku ,,Autá 3“. 
Posledný deň tábora sa deti tešili 
do Jazdeckej školy Beri, kde sa 
povozili na koníkoch. Odtiaľ naše 
kroky viedli na Tajch do Banského 
dvora, kde bol pripravený dobrý 
obed. 

V dňoch 7. 8. – 11. 8. 2017 
prebiehal tretí prímestský 
tábor, športový, ktorý sa niesol 
v duchu športových aktivít v 
okolí rekreačnej oblasti Tajch. 
Po úvodnej zoznamovačke 
a rozcvičke sme sa dali do 

súťaženia. Pre deti boli pripravené 
rôzne štafetové behy, cvičenia a 
loptové hry. Po ťažkom prvom dni 
sme zrelaxovali vo Vodnom raji 
Vyhne. Ďalšie dni sme sa venovali 
korčuľovaniu, kolobežkovaniu, 
skateboardovaniu, plávaniu a 
turistike. Tábor sme ukončili 

stanovačkou na Tajchu v Banskom 
dvore. Deti sa naučili postaviť 
stan či pripraviť ohnisko na 
opekanie špekáčikov, bol to pre ne 
nezabudnuteľný zážitok. O stravu 
sa nám postarala pani Šipikalová z 
Banského dvora, za čo jej srdečne 
ďakujeme.

Týždňové prímestské tábory 
CVČ sú u detí obľúbené, vždy 
je pre ne totiž pripravený pestrý 
program, výlety a dobrá zábava. 
Ďakujeme rodičom za prejavenú 
dôveru a deťom prajeme úspešný 
školský rok 2017/2018. 

Tatiana Lachká
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Oblastná organizácia cestovného ruchu Región GRON

Bežecký Memoriál 
Gavrila Gryzlova

v Píle
V poslednú augustovú sobotu 26. 8. 2017 sa 

v malej dedinke Píla konali bežecké preteky 
o putovný pohár starostu – Memoriál Gavrila 
Gryzlova. Obec Píla, spoločnosť K CERO INVEST 
zastúpená Romanom Cerulíkom a ŠK Atléti BS 
zorganizovali s podporou predsedu BBSK Ing. Mgr. 
Mariána Kotlebu druhý ročník týchto pretekov. Beh 
začínal o 10:00 hod., na štart sa postavilo 55 bežcov 
a bežkýň. Partnermi podujatia boli Agroalm, s. r. 
o., Nestlé, s. r. o., pohostinstvo v Píle, Poľovnícka 
spoločnosť Kľakovská dolina, Región GRON a ďalší. 

Pred štartom prebiehala registrácia súťažiacich 
a zároveň slávnostné otvorenie pretekov starostom 
obce Eugenom Čižmárikom. Slovo dostal aj 
pamätník Štefan Wolf Slameníkov, ktorý priblížil 
hosťom život svojho súčasníka a priateľa Gryzlova. 

V 70. rokoch bol jedným z tých novinárov, ktorým 
bolo za ich postoj k okupácii zabránené ďalej 
vykonávať svoje povolanie. Uchýlil sa na chalupu 
na Vlčom laze (Wolfovom štále). Tu, pri modrej 
turistickej značke vedúcej na hrebeň Vtáčnika, mu 
osadili obyvatelia a známi pamätnú tabuľu.

Bežci boli rozdelení do 10 kategórií, čakal ich 
náročný neupravený terén, lesné a turistické cesty 
v okolí obce. Súťažiaci v mužských kategóriách 
absolvovali trať dlhú 8 km s prevýšením 214 m s 
otočkou pri pamätníku Gavrila Gryzlova. Víťazkou 
kategórie žien sa stala Zuzana Schieberová, z 
víťazstiev v mužských kategóriách sa tešili Milan 
Valocka (M3: 50 a viac rokov), Roman Cibula (M2: 
40 – 49 rokov) a Peter Kačáni z klubu Atléti BS 
(hlavná kategória M1: do 39 rokov). Traťový rekord 
nebol zdolaný a naďalej patrí Petrovi Ďurcovi z AK 
UMB BB, ktorý sa však behu tento rok nemohol 
zúčastniť kvôli účasti na letnej svetovej univerziáde. 
Pre všetkých bol počas dňa pripravený guláš od 
Poľovníckej spoločnosti Kľakovská dolina a po 
vyhodnotení pretekov bola vylosovaná tombola. 
Podujatie bolo organizované v rámci Športovo-
kultúrneho dňa obce Píla, popoludní sa pokračovalo 
zábavnými súťažami: pílenie dreva, hod polenom, 
hádzanie šípkami do terča, fúrikovanie na čas 
(páry), pitie piva na čas. 

Organizátori veria, že preteky sa uskutočnia aj 
budúci rok, budú rovnako úspešné ako doterajšie 
ročníky a bežci im zachovajú priazeň.

Mgr. Žofia Hanusová,
OOCR Región GRON 
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Oblastná organizácia cestovného ruchu Región GRON

Brežské remeselné dvory opäť 
otvorili brány

Obec Brehy v spolupráci so ženskou 
speváckou skupinou Hronka a detským 

folklórnym súborom Brežanček, OZ Brežan, 
Senior klubom Idea, OZ Hrnčiarske múzeum 
Brehy, Dobrovoľným hasičským zborom Brehy, OZ 
Lodenica pod orechmi, Poľovníckou spoločnosťou 
Hulín a s mnohými ďalšími, či už s domácimi 
obyvateľmi, alebo remeselníkmi a hudobným 
hosťom z obce a z okolia spravili víkend 12. – 13. 
augusta 2017 v Brehoch nezabudnuteľným. Po 2 
rokoch prestávky sa po siedmykrát konali Brežské 

remeselné dvory, keď obyvatelia a priaznivci 
dedinky otvorili svoje dvory a privítali každého, 
kto sa prišiel v sobotu do Brehov priučiť tradičným 
remeslám, rozptýliť, stretnúť sa so známymi a 
potešiť. V Brehoch bolo otvorených niekoľko 
dvorov, a to včelársky, hrnčiarsky, poľovnícky, dvor 
starej matere, rybársky, degustačný, motoristický 
a foto dvor s výstavou historických fotografií obce, 
dvory gazdovský, folklórny aj hasičský. 

Doobedňajší program spríjemnila svojím 
vystúpením country skupina Gápelské šípy. 

Na poludnie sa 
návštevníkom tajil 
dych pri vystúpení 
Sokoliarskej skupiny 
sv. Bavona zo 
Štiavnických Baní. 
Vo včelárskom dvore 
sme mohli nazrieť do 
úľa so živým včelami, 

v poľovníckom dvore čakal na návštevníkov 
orol skalný a v rybárskom dvore v nádrži s 
fontánkou plávali kapry. V motoristickom dvore 
nás netradične ponúkli stredovekým chlebom s 
nátierkami, ale, samozrejme, prehliadli sme si aj 
veterány – motorky a traktor Zetor 25. Hrnčiarske 
múzeum ožilo príjemnou atmosférou kaviarne a 
v gazdovskom dvore sme si obzreli naozaj veľké 
množstvo pôvodných poľnohospodárskych strojov 
či náradia. V hasičskom dvore prezentoval svoju 

zbierku vyslúžený hasič František Martinec, 
vo dvore starej matere sme sa učili napríklad 
prútikárskemu umeniu a Ján Fiala ukázal niečo zo 
svojho hrnčiarskeho majstrovstva. Oku ulahodili 
jeho prasiatka – šporkasičky, každá originál. V 
degustačnom dvore prebiehala náročná súťaž 
o najlepšiu pálenku. Zaujať mohol aj Fabkovie 
domček povyše centra diania, ktorý ožil vďaka 
brežským seniorom. V takmer každom dvore 
rozvoniavali domáce dobroty, guláš, halušky, 
koláče, pirohy, zemiakové lokše, vyprážané ryby či 
medovina. V trhových stánkoch bolo možné nájsť 
drevené aj šité detské hračky, víno z neďalekých 
Psiarov, drevené kuchynské náradie a mnoho 
iného. Najmenších potešil drevený kolotoč. Každý 
si mohol zasúťažiť o ceny v tombole, ktorá bola 
naozaj skvelo zásobená. 

P o p o l u d ň a j š í 
program o 14:00 hod. 
otvorila folklórnym 
pásmom ženská 
spevácka skupina 
Hronka z Brehov spolu 
s detským folklórnym 
súborom Brežanček. 
Neskôr dostali priestor 
hostia z okolia: FS 
Háj z Novej Bane a 
spevácka skupina 

Rudnianka zo susedného Rudna nad Hronom, 
ktorej vystúpenie bolo doplnené o vystúpenie 
fujaristu Ing. Františka Nociara. Následne vystúpila 
aj hudobná skupina REAX, ktorá vyhrávala vo 
folklórnom dvore do spevu i tanca až do 19:00 
hod. Zábava pred hasičskou zbrojnicou uzavrela 
tento pekný slnečný deň. 

Nedeľný program doplnil bohatú sobotnú 
ponuku a niesol sa v športovom duchu. O 13:00 
hod. začala hasičská súťaž - 27. ročník Memoriálu 
Karola Marušku, ktorý v prestávke spestril Splav 
netradičných plavidiel na Hrone.

7. ročník Brežských remeselných dvorov 
sa vydaril na výbornú a dúfame a veríme, že 
ostanú naďalej peknou tradíciou stretnutia ľudí a 
udržiavania remesiel. 

OOCR Región GRON
a Ing. Juraj Tencer,
starosta obce Brehy
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Vzostupy a pády 
novobanského baníctva 

II. časť
V augustovom čísle 

Novobanských novín sme 
baníkov opustili v neľahkej situácii 
v 16. storočí. Septembrová časť 
bude nadväzovať na tento stav, 
ale prinesie aj informácie o jednom 
z novobanských aj európskych 
unikátov.

Počas stavovských povstaní 
bane opäť stáli. Gabriel Bethlen 
nariadil presťahovať odborníkov do 
Sedmohradska, aby pracovali v jeho 
baniach. Z Novej Bane odišli Ďuro 
Lehocký, Andrej Poliak st., Andrej 
Poliak ml. a Michal Šály. 

Rozvoj v banskej oblasti 
zaznamenali po roku 1627, keď na 
Vindšachte pri Banskej Štiavnici s 
úspechom otestoval tirolský baník 
Gašpar Weindl pušný prach. 

Na základe rozhodnutia banskej 
komory bola v roku 1630 v Starej 
Hute pri Novej Bani založená 
skláreň, ktorá vyrábala kvalitné 
tabuľové a laboratórne sklo pre 
banské mestá. Vďaka čerpacím 
sútyčiam, ktoré postavili v roku 1633 
na šachte Althandel, baníctvo začalo 
byť výnosné. Ťažili zlatnaté striebro, 
ktorého ruda obsahovala aj stopy 
zlata. Veľké investície sem vložila 
štiavnická komora, ktorá pomohla 
udržať prevažne stratové bane v 
Novej Bani.

Tento stav opisuje správa 
kráľovského komisára baróna 
Prandeisza, ktorý pokladal za hlavné 
príčiny úpadku „nekresťanské ceny 
a drahotu v meste, predražovanie 
životných potrieb, dopravných 
nákladov, poškodzovanie lesov, 
dlhy eráru, protiprávne obsadenie 
komorského domu“. Ako riešenie 
navrhoval odňať mestu komorský 
dom a vytvoriť z neho sklad 
potravín, ktoré by sa predávali za 
primerané ceny. Mestu ďalej prikázal 
pokračovať v razení dedičnej štôlne 
a obmedziť počet debnárov, ktorí 
spotrebovávali drevo určené pre 
bane. Tieto riešenia ale baníctvo v 
Novej Bani nepozdvihli, aj napriek 
kvalitnej rude v hĺbkach šachty 
Althandel.

Situáciu v polovici 17. storočia 
opisuje aj správa komorského 
úradníka Petza. Ako príčiny 
úpadku uviedol stratu rudných žíl, 
nedostatok vodnej energie, zlú 
údržbu baní a vnútorné nepokoje v 
Uhorsku. Navrhol vybudovať jarky 
pre vodu z Hrona a postaviť tri stupy. 
Zaujímavý je jeho návrh prepojiť 
Reissenschuch a Althandel, čo by 
znamenalo prerazenie smerom k 

Hronu a obnovenie ťažby drahých 
kovov. Celá prevádzka by závisela 
od dostatku vodnej energie. 

Po vpáde Turkov (1664) boli v 
prevádzke len šachty Mrva, Leopold, 
Hogl a Windleit. Po roku 1680 sa 
rozšírila ťažba na vrchu Gupňa.

V roku 1702 získal administrátor 
štiavnickej komory Deobald údely 
na viaceré opustené šachty vrátane 
Althandla a dedičnej štôlne. Sľubný 
rozvoj bol prerušený povstaním 
Františka II. Rákociho. 

Pred úplným zánikom baníctvo v 
prvej polovici 18. storočia zachránila 
stavba ohňového atmosférického 
stroja nad šachtou Althandel. Stroj 
navrhol anglický konštruktér Isaac 
Potter. Postavený bol v roku 1722. 

O stavbe, prvej svojho druhu na 
európskom kontinente, štiavnická 
komora spočiatku silno pochybovala. 
Výstavbu platil erár a stála 16 000 
zlatých. Po niekoľkých pokusoch, 
keď stroj prešiel skúškami, vznikla v 
roku 1723 účastinárska spoločnosť, 
ktorá mala odvodniť novobanské 
bane a začať v nich opätovne ťažiť 
zlato a striebro. Dvorská komora jej 
prepožičala bane i banské diela a 
dala k dispozícii okolité lesy. Bane 
taktiež oslobodila na päť rokov 
od všetkých poplatkov. Správcom 
banského závodu bol Ján Gottfried 
Hellenbach, neskôr od 1724 Viliam 
Albert Deutgen a od mája 1726 
Jean Grill Costebadie, priateľ Isaaca 
Pottera. Pôvodných 64 podielov 
spoločnosti sa postupne rozrástlo 
na 256. Predajná cena 1/64 sa 
pohybovala v roku 1726 okolo 4000 
zlatých.

Situácia spoločnosti sa ale 
rapídne zhoršovala, lebo klesal jej 
kapitál a niektorí členovia začali 
predávať svoje podiely. Spoločnosť 
mala sľúbenú aj pôžičku od 
Banskoštiavnickej banskej komory, 
ale ťažiari boli veľmi znechutení 
neúspechmi. Navyše, 21. januára 
1728 v noci utiekol riaditeľ baní 
Costebadie aj s pokladňou. Banská 
spoločnosť fungovala so stratami 
ešte do roku 1729, keď dňa 23. júla 
Potterov stroj zastavili a následne 
demontovali. 

Od roku 1732 začal ďalší postupný 
úpadok baníctva. Výsledky ťažby v 
oblasti neboli úmerné vynaloženým 
investíciám. Banský erár sa v roku 
1734 zriekol podielov na šachte 
Althandel. Dolovali už len drobní 
ťažiari v štôlňach chudobných na 
kvalitnú rudu. 

Po roku 1735 bolo v revíri 

opustených niekoľko štôlní a v tých, 
ktoré ešte fungovali, bola produkcia 
veľmi nízka. V roku 1743 sa združilo 
jedenásť ťažiarov a otvorili novú 
štôlňu Duch Svätý. Bola to ale skôr 
výnimka, lebo ťažiari i banské mestá 
postupne zanechávali podiely v 
baniach. Začali sa zameriavať na 
opätovné prehľadávanie háld, ktoré 
bolo najintenzívnejšie v rokoch 1751 
– 1754. 

Úsilie skvalitniť ťažbu a prehĺbiť 
štôlne Jakub, Traja králi a Terézia 
prišlo v roku 1751. Ťažiarov podporil 
aj komorský gróf. Prekopom dlhým 
143 siah sa chceli dostať k štôlni 
Reissenschuch, čo bolo možné 
až po odvodnení Althandlu. Na 
odčerpanie vody sa mal použiť 
Hellov vodostĺpcový čerpací stroj. 
Nedostatok povrchovej vodnej 
energie však plány zastavil, brzdil aj 
činnosť stúp. V baniach bol navyše 
zlý vzduch.

Riešením mala byť výstavba 
vodnej nádrže, ktorú navrhol v 
roku 1768 gróf Anton Kalnóky, ale 
pre nezáujem zo strany ostatných 
ťažiarov sa nerealizovala. 

V roku 1773 sa o ťažbu v Novej Bani 
začal zaujímať spišský ťažiar Jozef 
Entzler z Gelnice. V tomto období ho 
môžeme považovať za skutočného 
záchrancu novobanského baníctva. 
Kúpil značnú časť banských 
podielov a dokonca plánoval 
otvoriť aj nové štôlne. Novobanskí 
mešťania totiž dávno stratili záujem 
o banské podnikanie. Už jeho prvý 
rok bol stratový. Zanedbal údržbu v 
Hronskej dedičnej štôlni, vzácny kov 
v rudách bol minimálny a nemal ani 
dostatok vodnej energie. Nakoniec 
z jeho podnikania najhoršie vyšli 
baníci, ktorí niekoľko mesiacov 
nedostali výplatu. V roku 1780 
Entzler vo Viedni náhle umrel. Jeho 
podiely prevzal erár, lebo neveril 
sľubom dedičov, že sa o bane budú 
lepšie starať. 

Banský majster Ján Lill v roku 1780 
za hlavné príčiny úpadku Entzlerovho 
novobanského podnikania pokladal 
nedostatok financií, nezachovávanie 
osvedčených zásad banskej ťažby, 
neodbornosť a zanedbávanie štôlní. 
Jozef Entzler tiež veril povestiam 
starých baníkov o ukrytom 
novobanskom zlate.

Veríme im aj my?
Pokračovanie v budúcom čísle.

Mgr. Katarína Stredáková,
Pohronské múzeum v Novej Bani

Banícky domček na Vrškoch

Ozdoba na banícku zástavu
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Večerná prehliadka v Pohronskom múzeu
Posledná tohtoročná večerná prehliadka sa v 

Pohronskom múzeu konala dňa 5. augusta 2017. 
Počas štyroch hodín trvania si mohli návštevníci prezrieť 
stále expozície múzea, dve aktuálne výstavy – „Modré 
dedičstvo“ a „Plstené inšpirácie“, a mohli sa aj zúčastniť 
prednášky na tému „Futbal a Slovenský štát“ či vypočuť 

si koncert šikovného Novobančana Kika Balca. Autorka výstavy „Plstené 
inšpirácie“ Mgr. Eva Pokorná predviedla návštevníkom techniku plstenia 
a pre menších i väčších návštevníkov bolo pripravené maľovanie na tvár. 
Na záver večera bola pripravená tombola, do ktorej prispeli Záhradkárske 
potreby Ján Ďurček a Balkánska zmrzlina Nová Baňa. Ďakujeme sponzorom 
a návštevníkom za spríjemnenie večera a tešíme sa na večerné prehliadky 
múzea opäť o rok!

Mgr. Jana Potocká
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Leto v Nemecku
Je 12. augusta 

a my odlie-
tame naspäť na 
Slovensko. Pýtate 
sa odkiaľ? No 

predsa z Nemecka. 

V minulom školskom roku viacerí 
žiaci našej školy natočili krátke 
videá, v ktorých sa pokúsili čo 
najoriginálnejšie predstaviť. Dielka 
sa nám podarili a v Goetheho 
inštitúte mali neľahkú úlohu vybrať 
dvoch z nás, ktorí by sa mohli 

zúčastniť jazykového 
kurzu. Ten je súčasťou 
projektu Školy – partneri 
budúcnosti, ktorý 
každoročne poskytuje 
štipendium na tento 
pobyt. Nakoniec vybrali 
práve nás dve a v lete 
sa naším prechodným 
domovom na tri týždne 
stalo nemecké mestečko 
Varenholz. Ubytované 
sme boli na zámku, škola, 
ktorú sme navštevovali 
počas týždňa, bola 
vzdialená 5 minút od 
ubytovne a to prostredie… 
Neuveriteľné! Nádherné 
výhľady, príroda, malebné 
domčeky a veľké 
množstvo športovísk – to 
všetko na jednom mieste. 

Program sme mali 
každý deň nabitý. Po 
škole sme mali vždy 
možnosť z výberu 
najrozmanitejších aktivít 

Naše gymnázium ponúklo aktivity aj v lete
Počas letných prázdnin sa na pôde Gymnázia Františka Švantnera v Novej Bani konal už po druhýkrát Letný 

jazykový a kreatívny tábor. Prihláseným deťom ponúkol nielen zaujímavé učenie a kreatívne činnosti, ale aj 
veľa zábavy a aktívny oddych v spoločnosti rovesníkov. Poučné aj tvorivé aktivity žiaci absolvovali pod vedením p. 
prof. Juhásovej a p. prof. Kopernickej. Podujatie sa uskutočnilo s finančnou podporou BBSK. Ďakujeme!

JUDr. Roman Kasan,
predseda RZ pri Gymnáziu Františka Švantnera NB

– od volejbalu, basketbalu a jogy, 
maľovania a spievania až po 
vyrábanie pohľadníc či tašiek. O 
21:30 sme sa každý deň stretávali 
s animátorkou a dievčatami na 
tzv. Abendrunde. Vždy sme sa 
porozprávali o zážitkoch z celého 
dňa a dostali sme informácie 
ohľadom toho nasledujúceho. 
Potom bola večierka, ale ako to 
každý pozná, spať sme načas nikdy 
nešli.

V piatky to bolo iné – mali sme 
diskotéky. Boli veľmi zábavné, 
keďže každá párty bola s osobitnou 
tematikou. Napríklad „Bad taste 
party”, na ktorú sme sa všetci 
jednoducho „dogabali”, alebo 
„Maškarná párty”, na ktorú sme si 
vlastnoručne vyrábali masky. Cez 
víkendy sme absolvovali rôznorodé 
výlety. Spomenieme napríklad VW 
Autostadt, nákupy v Hannoveri, 
prekrásne staré mesto Münster 
či univerzitu Bielefeld. Jeden deň 
nás dokonca čakalo prekvapenie. 
Opičia dráha. Aj napriek strachu 

z výšok sme sa odhodlali a prešli 
náročné prekážky.

Najväčší zážitok, ktorý sme 
zažili, bol tzv. „Multikulti Abend“. 
Bol to večer, počas ktorého sa 
prezentovali jednotlivé krajiny. Na 
jednom mieste sa totiž stretlo 83 
účastníkov z 18 krajín. Našu krajinu 
sme predstavili tancom a spevom 
v tradičných krojoch a zožali sme 
naozaj veľký úspech. Práve počas 
tohto večera sme si našli veľa 
dobrých priateľov. 

Teraz, pri pohľade na oblaky z 
okna lietadla, si uvedomujeme, čo 
všetko si z tohto výletu odnášame. 
Nie sú to len suveníry. Odchádzame 
s neskutočným množstvom 
zážitkov, nových priateľstiev, 
skúseností a v neposlednom rade 
zdokonalené v nemeckom aj v 
anglickom jazyku. 

Tereza Štrbová
a Veronika Adamcová,

GFŠ Nová Baňa
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Tvoríme, súťažíme, vyhrávame...
Školský rok 2016/2017 bol pre žiakov 1. stupňa ZŠ 

Jána Zemana úspešný, čo sa týka výtvarných súťaží. 
Dosiahli sme veľmi pekné umiestnenia aj postupy do 
celoslovenských kôl.

Vesmír očami detí:
Linda Kupkárová, III.A – postup do celoslovenského kola
Michaela Moravčíková, I.B – postup do celoslovenského kola

Dodekova Nová Baňa:
Eliška Ditteová, I.B – 3. miesto v okresnom kole

Hasiči očami detí:
Zuzana Katinová, III.B – 3. miesto v regionálnom kole

Pastelka:
Eliška Ditteová, I.B – 4. miesto v krajskom kole

Ochranárik:
Linda Kupkárová, III.A – postup do celoslovenského kola

Našim výtvarným umelcom srdečne blahoželáme a do ďalšieho školského 
roka im prajeme, aby bol rovnako úspešný ako ten uplynulý.

Poďakovanie patrí aj vyučujúcim, ktorí žiakov pripravovali a dosiahli s nimi 
také pekné výsledky.

Mgr. Viera Beniaková
 M. Pirháčová

Na záver školského roka sa uskutočnil na 
pozvanie primátora mesta v zasadačke 

Mestského úradu v Novej Bani slávnostný zápis 
najlepších žiakov a študentov novobanských 
škôl za školský rok 2016/2017 do pamätnej 
knihy mesta. Pozvanie prijalo 16 žiakov, aby 
od viceprimátorky Natálie Pinkovej prijali 
poďakovanie za reprezentáciu mesta v rôznych 
vedomostných, športových súťažiach a vynikajúci 
prospech. Tento rok sme ocenili aj športovkyne 
Emu Müllerovú a Elišku Štullerovú, ktorým sa 
podarilo získať v stolnom tenise titul majsterka 
Slovenska. A keďže už začína nový školský rok, 
prajeme vám všetkým, milí žiaci a študenti, veľa 
úspechov, aby vaše snaženie vždy bolo ocenené 
úspechom.

Najlepší žiaci nášho mesta

Z jednotlivých škôl boli ocenení nasledovní žiaci 
a študenti: 

Materská škola:
1. Kristán Horbov
2. Martin Dojčán
3. Tim Kopernický

Základná škola Jána Zemana:
1. Filip Švaral
2. Stela Sarvašová

Základná škola sv. Alžbety:
1. Matej Galeta
2. Petra Polnišerová

Stredná odborná škola obchodu a služieb:
1. Paulína Beňová

Gymnázium Františka Švantnera:
1. Maroš Kollár
2. Diana Valková

Spojená škola:
1. Peter Jakubík
2. Matej Fiala

Základná umelecká škola:
1. Elena Jarešová
2. Diana Valková
3. Ramona Valková

Ocenenie od primátora mesta:
1. Ema Müllerová
2. Eliška Štullerová

Mgr. Ľudmila Rajnohová,
vedúca správneho oddelenia MsÚ
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Záver 2. ročníka Rudnianskej ligy
Celonočný vytrvalý a silný 

dážď predchádzal 3. kolu 
2. ročníka Rudnianskej ligy. To 
sa ako verejná súťaž v situačnej 
streľbe z veľkokalibrovej pištole 
od 9 mm konalo v nedeľu 20. 
augusta na strelnici Jamina v Rudne 
nad Hronom. Silný dážď počas 
prezentácie bol dokonca príčinou 
toho, že jeden z troch pripravených 
parkúrov zrušili, no aby bolo kolo 
porovnateľné s predchádzajúcimi, 
tretí sa strieľal dvakrát. Aj keď 
oficiálnym organizátorom bola MO 
SZTŠ Rudno nad Hronom, hlavným 
sponzorom bol Milan Slančík z 
Novej Bane, a preto malo kolo názov 
I.P.S.C. – Slančík 2017. Cenami 
sponzorsky prispel Roman Lauro – 
AUTOELIT Nová Baňa. Zrejme práve 
nepriaznivé počasie zapríčinilo, že 
tentoraz, bez rozdielu kategórií, 
súťažilo len 7 strelcov z dvoch 
organizácií nášho regiónu. Okrem 
piatich z usporiadateľskej MO to boli 
dvaja členovia MO SZTŠ Žarnovica. 
K celkovo primeranej účasti prispeli 
hostia (z 3 organizácií), a to 2 ženy 
a 6 mužov, ktorých možno považovať 
už doslova za profesionálov a boli 
hodnotení zvlášť.

Zo strelcov regiónu v tomto kole 
zvíťazil Marián Tomík s celkovým 
faktorom (pomer bodov a času) 
12,74. Druhý bol Milan Slančík s 
12,60 a tretí Milan Hrudka (všetci 

MO SZTŠ Rudno nad Hronom) 
s faktorom 12,16. Faktory jasne 
svedčia o tom, že o poradí rozhodli 
skutočne minimálne rozdiely.

V samostatnom hodnotení 
seniorov (50 roční a starší) bolo 
poradie: 1. Milan Slančík, 2. Ľubomír 
Budinský, 3. Vladimír Mazúch zo 
Žarnovice, člen MO SZTŠ Rudno nad 
Hronom.

V kategórii hosťujúcich žien bolo 
poradie: 1. Petra Sabaková (EMO 

Mochovce) – 12,55, 
2. Lucia Čičmancová 
(B. Bystrica) – 5,02.

Z profesionálnych 
strelcov bol 
n a j ú s p e š n e j š í 
Miroslav Sabaka 
(Artemis Zvolen) 
s faktorom 18,95. 
Druhý skončil Gabriel 
Hlaváčik (EMO 
Mochovce) so 14,45 
a tretí Peter Kán (B. 
Bystrica) s faktorom 
14,33.

V dodatkovej 
súťaži strelcov 
regiónu, v súboji, 
súťažili šiesti. 
Zvíťazil M. Slančík 
pred M. Hrudkom 
a M. Tomíkom. Ľ. 
Budinský skončil 
štvrtý.

V dodatkovej 
súťaži taktiež súťažili šiesti 
profesionáli. Zvíťazil M. Sabaka pred 
G. Hlaváčikom a P. Kánom.

Organizátori odmenili trojice 
najúspešnejších strelcov v oboch 
hlavných súťažiach, obe súťažiace 
ženy, trojicu seniorov z regiónu i 
najúspešnejšie trojice v dodatkovej 
súťaži športovými pohármi, resp. 
medailami, a vecnými cenami.

2. ročník Rudnianskej ligy mal 

3 kolá a (v súlade s propozíciami) 
v konečnom poradí mohol byť 
hodnotený len ten, čo sa zúčastnil 
aspoň dvoch. Ak sa niekto zúčastnil 
všetkých troch, započítali sa len 
dva lepšie výsledky. Počas troch kôl 
sa zapojilo 28 súťažiacich (o 2 viac 
ako v úvodnom ročníku), z toho 17 
z regiónu. Podmienku celkového 
hodnotenia splnila len polovica (o 1 
viac ako minule), z toho z regiónu 10 
(rovnako ako v 1. ročníku).

Víťazom 2. ročníka Rudnianskej 
ligy sa tak stal M. Slančík s faktorom 
28,25 a obhájil minuloročné víťazstvo. 
Druhý skončil M. Tomík (rovnako 
obhájil minuloročné poradie) s 26,79 
a tretí bol M. Hrudka s faktorom 
24,70. Jozef Svetík z Novej Bane 
skončil na 8. mieste.

V rámci hodnotenia seniorov 
bolo poradie: 1. M. Slančík, 2. V. 
Mazúch, 3. Ľ. Budinský (rovnako ako 
v minulom ročníku). J. Svetík skončil 
štvrtý.

V hodnotení profesionálnych 
strelcov bolo konečné poradie ligy: 1. 
M. Sabaka (35,13), 2. P. Kán (24,87), 
3. N. Varga (EMO Mochovce) – faktor 
24,54.

Aj tieto tri najúspešnejšie trojice 
usporiadatelia odmenili športovými 
pohármi, resp. medailami, a vecnými 
cenami.

Ing. Jozef Piecka  

Maľovanie podľa čísiel pre 
klientov DSS Hrabiny Nová Baňa

Maľovanie podľa čísel pre klientov DSS Hrabiny Nová 
Baňa je názov projektu, ktorý je zameraný na podporu 

a rozvoj ich sociálnych zručností, podporu pozitívnej integrácie, 
socializácie a prioritne inovatívnych pracovných metód v 
našom zariadení – konkrétne arteterapeutickej techniky.

Tento projekt sa realizuje od júna 2017, a to v spolupráci so Slovenskou 
národnou galériou v Bratislave, kde budú aj výsledné produkty tohto projektu 
– výtvarné práce – vystavené. 

Naši klienti budú aktívne pracovať formou arteterapeutickej techniky v 
DSS Hrabiny Nová Baňa, ako aj v Slovenskej národnej galérii, ktorú začnú 
navštevovať už od septembra 2017.

Tento inovatívny projekt môžeme realizovať vďaka podpore Nadácie 
Volkswagen Slovakia a grantovému programu Vzdelaním k integrácii.

PhDr. Prôčková Hirjáková Antónia,
vedúca úseku výchovy a práce s klientmi s poruchou autistického spektra
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Rudno nad Hronom oslavovalo

...noc sa vítala s ránom 
prichádzajúceho dňa 22. júla 2017, 
ktorý bol pre obec Rudno nad 
Hronom slávnostný. Pri príležitosti 
osláv 870. výročia prvej písomnej 
zmienky o obci sa tu konalo podujatie 
„Obecné dni Rudno nad Hronom 
2017“. Spoza niekoľkých obláčikov 
vykúkali prvé lúče slnka a pohládzali 
tých, ktorí sa ponáhľali, aby stihli 
dokončiť prípravy osláv a postarali 
sa o občerstvenie. Šikovné gazdinky 
miesili cesto na voňavé koláče a 
kuchári zas pripaľovali pod kotlom, 
aby sa o chvíľu krajom rozliala 
vôňa variaceho sa gulášu a pečenej 
klobásy. Nelenili ani priaznivci 
športu. Na ihrisku športového klubu 
pripravovali volejbalovú súťaž 
a zväz technických športov pod 
vedením pána Milana Šinkoviča 
zas na strelnici v Jaminej chystal 
vzduchovky a malokalibrovky na 
streleckú súťaž pre malých a veľkých 
o pohár starostu obce. Súťažiaci 
nenechali na seba dlho čakať a 
mohlo sa odštartovať. Medzitým sa 
areál ihriska športového klubu začal 
pomaly zapĺňať. Svoje miesta zaujali 
predajcovia remeselných výrobkov, 
medu, domácich koláčov, suvenírov 
a spomienkových predmetov, 
hračiek a bižutérie a taktiež stánok 
„Tvorivé dielne pre deti“, ktorý mala 
pod patronátom Materská škola 
Rudno nad Hronom. S pribúdajúcim 
časom sa teplota vzduchu zvyšovala, 
slnko naberalo na sile a hrialo aj 
domácich, aj prichádzajúcich hostí, 
medzi ktorými boli i dvaja poslanci 
VÚC, ktorí boli zvolení za náš 
okres – Ing. Ján Tomáš, starosta 
obce Župkov, a pán Kamil Danko, 
primátor mesta Žarnovica. Svojou 
účasťou nás poctila i starostka 
obce Orovnica, pani Mgr. Katarína 
Forgáčová. Konečne sa čas naplnil, 
udrela štrnásta hodina a na pódiu 
sa objavila  osoba najpovolanejšia 

– starosta obce Rudno nad Hronom, 
pán PhDr. Marián Šurjanský. Privítal 
prítomných občanov, rodákov, hostí, 
návštevníkov a následne predniesol 
slávnostný príhovor.

Obecné zastupiteľstvo v Rudne 
nad Hronom na svojom zasadnutí vo 
februári 2017 uznesením rozhodlo 
o udelení čestného občianstva 
slovenskej poetke, prozaičke a 
autorke detskej literatúry, rodáčke 
obce, pani Marianne Grznárovej, 
narodenej 1. decembra 1941, 
ktoré jej starosta obce slávnostne 
udelil práve na tomto podujatí. Na 
pamiatku sa dojatá pani Grznárová 
podpísala do Knihy cti obce Rudno 
nad Hronom. Následne bola 
odhalená pamätná tabuľa, ktorá 
bude umiestnená na rodnom dome 
tejto poetky.

Odmeny sa dočkali i účastníci 
športových a streleckých súťaží, 
ktoré vyhodnotili pán Miroslav Dudek 
a pán Milan Šinkovič .Víťazom 
odovzdali ceny v podobe pohárov 
starostu obce.

O krásach okolitej prírody 
prehovoril a na fujare zahral niekoľko 

ľúbivých melódií náš známy fujarista 
Ing. František Nociar.

O prechádzke rodnou krajinou 
spieval domáci spevokol Rudnianka, 
ktorý prišiel s kyticou uvitou zo zlatých 
klasov a s príhovorom k významnému 
870. výročiu prvej písomnej zmienky. 
Členovia starostovi zaželali, aby sa 
obci darilo. Rudnianka za sprievodu 
harmonikára, pána Imricha Bartoša, 
zaspievala prítomným pre potešenie 
niekoľko ľudových piesní. Kultúrny 
program pokračoval vystúpením 
heligonkára, pána Petra Sliackeho z 
Vyhní. Svoj pozdrav v podobe piesní 
priniesol zo susednej obce Brehy 
spevokol Hronka. Svojím vystúpením 
deklaroval spolupatričnosť a dobré 
spolužitie obcí.

V programe bolo zahrnuté i 
vystúpenie Folklórneho súboru 
Technik Bratislava. Diváci sledovali 
nádherné kroje a perfektne zvládnuté 
vystúpenie.

Do tanca aj na počúvanie 
zneli melódie HS REAX z Novej 
Bane. Počas tohto programu bola 
vyžrebovaná bohatá tombola a 
vylosovaní výhercovia sa mohli tešiť 

z cien.
Iný rozmer umenia do programu 

priniesol hudobník, spevák, textár, 
básnik, moderátor Róbert Mikla, 
ktorý svojím vystúpením rozprúdil 
zábavu.

Ako sa pomaly blížil večer a 
mladší sa z dejiska osláv odoberali 
na sladký odpočinok, tí starší sa 
už tešili na tanečnú zábavu, ktorú 
mal pod palcom DJ Hradský. Takto 
skončil prvý deň Obecných dní 
Rudna nad Hronom 2017. 

V nedeľu sa konala slávnostná 
sv. omša v hornej časti obce v 
Kaplnke sv. Joachima a Anny, 
rodičov Preblahoslavenej Panny 
Márie, ktorú postavili v roku 1809 
baníci. Každoročne sa vo sviatok 
jej patrónov koná hodová púť. V 
popoludňajších hodinách si ešte 
v sále kultúrneho domu mohli 

občania pozrieť 
film o histórii obce 
Rudno nad Hronom, 
ktorý z dostupných 
podkladov spracoval 
PaedDr. Ján Kováčik 
v spolupráci s Ing. 
Michalom Jančokom. 
Taktiež bola otvorená 
výstava „Rudno na 
starých fotografiách“.

Podujatie podporili 
BBSK, Knauf 
Insulation, s. r. o., a 
sponzorsky prispeli 
Berndorf Sandrik, s. 
r. o., Pivovar Steiger, 
a. s., Fabdos, s. r. 
o., Tomark, s. r. o., 
Transcom Technik, 

s. r. o., Kaderníctvo Dominika 
Forgáčová, Discont – Stanislava 
Koniarová, Stavebniny Trvalec, s. r. 
o. – Horné Hámre, NFA Group, s. r. o., 
KM Dekorácie, Nina Zlaté Moravce, 
Profi Safety, s. r. o., obec Rudno 
nad Hronom. Za ich porozumenie 
a podporu im obec vyslovuje i 
touto cestou srdečné poďakovanie. 
Všetci však veľmi dobre vieme, že 
takéto podujatie sa nezaobíde ani 
bez mravčej práce obyčajných ľudí, 
ktorí venujú príprave svoj voľný čas, 
zručnosti, schopnosti a dobrú vôľu 
a sú ochotní pomôcť v prospech 
všetkých a dobrého konečného 
výsledku. Obec Rudno nad Hronom 
sa podujatím dobre reprezentovala 
nielen v očiach svojich občanov, ale i 
rodákov a hostí.

V závere možno už len obci 
Rudno nad Hronom zaželať do 
ďalších rokov mnoho úspechov v 
zveľaďovaní a napĺňaní túžob a 
potrieb občanov.

Božena Beihoffnerová
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

POHOTOVOSTNÉ LEKÁRENSKÉ 
SLUŽBY v okrese Žarnovica

 OPUSTILI NÁS

NARODILI SA

• 15. 9. 2017 Lekáreň AQUA, Žarnovica 
8:00 - 12:00 (tel. č. 0948/ 130 120)

• 16., 23., 30. 9. 2017 Lekáreň VITAE, Nová Baňa 
7:30 - 11:00 (tel. č. 045/6856 281)
  Lekáreň ALTHEA, Žarnovica
7:45 - 11:15 (tel. č. 045/ 6813 820)
  Lekáreň AQUA, Žarnovica 
8:00 - 12:00 (tel. č. 0948/ 130 120)
  Lekáreň VALERIANA, Žarnovica
7:30 - 10:30 (tel. č. 045/6812 120)
  Lekáreň BREZNICA, T. Breznica 
8:00 - 17:00 (tel. č. 045/ 6731 972)

• 17. 9. 2017 Lekáreň AQUA, Žarnovica 
8:00 - 12:00 (tel. č. 0948/ 130 120)

• 24. 9. 2017 Lekáreň BREZNICA, T. Breznica 
8:00 - 17:00 (tel. č. 045/ 6731 972)

Zubná pohotovosť
   MUDr.Králik Ján

   Lieskovská cesta 2298/4
   ZVOLEN     tel.:045/5321288

Ordinačné hodiny 
pondelok - piatok         15:30 – 18:00 
sobota                          8:00 – 13:00 
nedeľa                          8:00 – 13:00 
Sviatky:                        8:00 – 13:00 

Obyvatelia mesta Nová Baňa a okolia spádovo pripadajú v rámci 
pohotovostných služieb u stomatológov MUDr. Králikovi zo Zvolena.

Pavlína Škvarková
Štefan Polnišer
Patrik Debnár
Marína Havranová
Janko Havran
Lucia Štullerová
Dávid Polc

Emília  Kohútová 89 rokov
Mária  Borošková 88 rokov
Mária  Müllerová 84 rokov
Ladislav Hajduch 85 rokov
Malvína  Vallová 80 rokov
Gizela    Búryová 80 rokov
Mária   Jusková 61 rokov
Alžbeta Szarková 92 rokov
Mária   Šimegová 84 rokov
Ľubica  Tökölyová 41 rokov
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Stolný tenis – výsledky

obr. č. 1 obr. č. 2

 RIADKOVÁ INZERCIA

Satelitný turnaj Topoľčany, Haviřov, Hluk
Už tradične začíname sezónu medzinárodným turnajom v Topoľčanoch, 

v Havířove a v Hluku. 

Najviac sa nám darilo v Topoľčanoch. Družstvo chlapcov v zložení bratia 
Papánkovci a Daniel Budinský obsadilo 3. miesto, taktiež Ema Müllerová 
spolu s Eliškou Štullerovou vo dvojhre mladších žiačok. Daniel Budinský 
obsadil vo dvojhre starších žiakov 9. – 16. miesto. Martin Papánek vo 
dvojhre dorastencov ani Peter Papánek vo dvojhre mladších žiakov 
nepostúpili zo základných skupín. V Havířove Eliška Štullerová vo dvojhre 
mladších žiačok obsadila 9. – 16. miesto.

Eurominichamp‘s 2017
Aj tento rok sa naša Eliška Štullerová zúčastnila neoficiálnych 

majstrovstiev Európy vo Francúzsku. Po dobrom začiatku postúpila do 
druhých kvalifikačných skupín. Tam však v zápase o postup medzi tridsaťdva 
najlepších Európaniek podľahla Slovinke v rozhodujúcom sete o dve loptičky. 
Potom v boji o umiestnenie vyhrala ešte dva zápasy a obsadila celkové 49. 
– 56. miesto.

Jozef Antal 

Naše úspešné družstvo chlapcov
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Asi by bolo celkom k veci 
hneď na úvod napísať: 

„Tak, a je zrekonštruované...“, 
lenže to by dávalo zmysel len pár 
zainteresovaným, tak poďme radšej 
pekne po poriadku...

Bolo to niekedy začiatkom roka 
2017, keď som navštívila Materské 
centrum Gašparko aj so svojimi 
ratolesťami (chlapci 5 rokov a 1 rok). 
Priznám sa, že ani ja som nebola 
jedna z tých matiek, ktoré by obzvlášť 
vyhľadávali takéto miesta, ale zabiť 
nudu z času na čas, prečo nie? 
Úplnou náhodou som vtedy natrafila 
na vtedajšiu štatutárnu zástupkyňu a 
dali sme sa do reči. Hovorila o tom, 
ako dlho už MC prevádzkuje a že sa 
snaží nájsť človeka, čo by sa toho 
ujal. A to ma naozaj zaujalo, ako 
sa hovorí, nasadila mi chrobáka do 
hlavy. Faktom je, že som dlho nad 
touto ponukou nepremýšľala, asi 
len 3 dni. Možno som mala dlhšie, 
v tom prípade by som sa možno 
rozhodla inak. Ale, samozrejme, ja 
nie, ja mám rada akciu a keď sa veci 
dejú, o to viac, ak sa dejú veci dobré. 
A tak som sa po „dlhých“ troch 
dňoch „premýšľania“ rozhodla, že 
popri dvoch neposedných deťoch, 
manželovi, trojpodlažnom dome a 
hyperaktívnom psovi budem aj nová 
štatutárka v MC Gašparko. A že to 
je celkom drina, vám asi nemusím 
hovoriť. Ale viete čo? Ja neznášam 
nudu a teraz sa nenudím, lebo na to 
nemám čas. 

Bez váhania a s vervou som sa 
teda pustila do práce. Okrem toho, 
že v Gašparkovi bolo zozbieraných 
asi milión zbytočností a hračiek, 
s ktorými sa jakživ nikto nehral, 
bolo tam aj veľa krásnych vecí, pár 

MC Gašparko po rokoch v novom šate

staroži tnost í , 
bazén s 
g u ľ ô č k a m i , 
ktoré každé 

dieťa zbožňuje, no a dve veľmi 
milé kolegyne, s ktorými je radosť 
pracovať. A tak sme triedili, 
vyhadzovali a zase triedili a 
vyhadzovali. To všetko, pravdaže, 
popri už spomenutých radostiach 
môjho života a pár akciách, ktoré 
som organizovala v rámci aktivít 
materského centra. No srandy 
kopec, čo vám budem hovoriť. 
Takže zábava v plnom prúde a ja 
som sa rozhodla k tomu všetkému 
vypracovať aj menší projekt, v 
ktorom som zhrnula, aká je vízia 
MC a aj jeho budúcnosť, teda čo 
všetko je potrebné zmeniť, aby sa 
tejto vízii MC čo najviac priblížilo. 
Celý projekt som prediskutovala 
s primátorom mesta Nová Baňa 
Mgr. Janom Havranom dúfajúc, 
že mesto moju myšlienku podporí. 
Pán primátor po zvážení celej 
veci rozhodol, že mesto bude v 
prípade tohto projektu nápomocné a 
finančne podporí rekonštrukciu MC, 
a veci sa postupne začali dávať do 
pohybu. Určite by som ten pohyb 
neprirovnala k žiadnemu rýchliku, 
skôr k bicyklu, keď ide do kopca, ale 
hlavne, že sa niečo dialo. Dúfam, že 
to do septembra stihneme, hovorila 
som si.

Nabehli chlapi, začali búrať, 
murovať, maľovať, vyrovnávať, 
zarovnávať, fugovať a neviem, 
čo všetko ešte. Pamätám si veľa 
prachu, strašný bordel a slovo 
kajlíky. Zrejme je to niečo dôležité, 
veľa sa o tom hovorilo, nezisťovala 
som. No zároveň si pamätám 
obrovskú radosť. MC Gašparko 
dostávalo nový šat. Ako v každej 
starej budove, aj v tejto sa, pravdaže, 
našlo pár vecí, ktoré pri rekonštrukcii 

prekvapili a práce 
spomalili, ale chlapi 
sa vždy vynašli a s 
problémom si poradili. 

Keď píšem tento 
článok, je už v 
Gašparkovi všetko 
krásne nové, čisté 
a voňavé. S Majkou 
a Marcelkou sme to 
tam vyčistili. Ja som 
si okrem upratovania 
vzala na starosť 
celkový dizajn nového 
MC. Keďže sme 
mali len obmedzené 
množstvo finančných 
prostriedkov, museli 
sme sa vo veľa 
veciach uskromniť, 
staré zrenovovať a 
nové nakupovať v 
zľave. Priznám sa, že 
o to viac si to cením a 
každý kúsok nábytku, 
ktorý sme museli 
opraviť, prípadne 
premaľovať, má pre 
mňa väčšiu cenu 
ako nový. Myslím, že 
finálny výsledok je 
naozaj pôsobivý. Celá 
rekonštrukcia trvala 
takmer dva mesiace 
a ja som pracovala 
vždy, keď mi to moje 
zlaté detičky „dovolili“. 
Vlastne, ony boli celý čas mojím 
hnacím motorom a veľmi im za to 
ďakujem.

Taktiež sa chcem poďakovať 
mestu Nová Baňa za finančnú 
podporu a ústretovosť. Verím, že 
nie som jediná vďačná mamička, 
ktorá je úprimne rada, že sa nám 
podarilo vytvoriť v meste miesto, 
kde sa budú môcť stretávať rodičia a 

detičky a plnohodnotne tu tráviť čas. 
Už teraz sa teším na všetkých hostí, 
ktorí zavítajú do Gašparka, malých 
aj veľkých. Máme pre vás pripravený 
zaujímavý program a príjemné 
prostredie, kde si môžete oddýchnuť 
a zahrať sa s deťmi.

Tešíme sa na Vás!

Petra Pohorelec,
štatutárna zástupkyňa MC Gašparko
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Záver Kultúrneho leta 2017 na ľudovú nôtu

Posledným programom, ktorý ponúklo 
mesto Nová Baňa v rámci Kultúrneho leta 

2017, bolo vystúpenie domácich zoskupení, a to 
FSk Vinička a HS REAX. Príjemné popoludnie 
v radničnom parku pri ľudovej hudbe a speve si 
prišli vychutnať všetci tí, ktorým je tento žáner 
blízky. 

Počas tohtoročného Kultúrneho leta mesto 
Nová Baňa pripravilo ešte niekoľko zaujímavých 
podujatí, určených naozaj pre všetky vekové 
skupiny. Odštartovalo ho „Strunobranie“ na 
Tajchu, ktorého súčasťou bolo aj „Vítanie leta“, 
ďalej sme sa mohli zúčastniť dvoch hudobných 
vystúpení. Tí najmenší si mohli užiť divadelné 
predstavenia či klauniádu. Peknou, už tradičnou 
akciou bol banícky fakľový sprievod, ktorý zavŕšil 
Anna bál na Zvoničke. V amfiteátri na Tajchu sa 
konalo letné kino, v rámci ktorého sme ponúkli 
videoprojekcie troch filmov rôznych žánrov.

Kultúrne leto v Novej Bani síce skončilo, 
ale môžeme sa tešiť na ďalšie pripravované 
podujatia.

Dagmar Lachká,
MsÚ, odd. kultúry a informácií

Šaško Fjodor 
predviedol svoje umenie

Augustové akcie Kultúrneho leta 2017

V radničnom parku v Novej Bani sme 9. 
augusta 2017 privítali zábavného Šaška 

Fjodora. Svojimi žonglérskymi schopnosťami 
zaujal určite každého, kto sa naňho prišiel pozrieť, 
vekové rozpätie divákov bolo skutočne široké. 
Treba poznamenať, že niektoré kúsky boli až dych 
vyrážajúce. Šaško predviedol triky s diabolom, 
žongloval s loptičkami a s paličkami, dokonca 
nemal problém balansovať krútiaci tanier na palici 
na brade a na nose či stoličku, kde sedela jedna 
z malých diváčok. Okrem týchto pozoruhodných 
ukážok ponúkol publiku humorné komentáre, ktoré 
sa rovnako postarali o skvelú atmosféru. Tešíme 
sa, že obe detské predstavenia organizované 
mestom Nová Baňa, ktoré boli súčasťou 
Kultúrneho leta 2017 v Novej Bani, zožali veľký 
úspech. 

Mgr. Andrea Krovinová

Country hudba v radničnom parku
Mesto Nová Baňa pripravilo dňa 16. augusta 

2017 príjemné posedenie pri hudbe country 
kapely Texas. Ich piesne si prišli vypočuť starší, 
ale aj mladší, ktorí sa zabavili a strávili podvečer 
v príjemnej atmosfére. Počasie nám prialo, a 
tak sa mohol koncert konať v radničnom parku, 
kde sa zišiel úctyhodný počet divákov. Country 
kapela Texas svojimi piesňami oživila naše mesto 
a upútala aj množstvo okoloidúcich, ktorí sa s 
radosťou pripojili. Ďakujeme všetkým, ktorí si našli 
čas a prišli podporiť kapelu svojou účasťou. Rok 
sa ešte nekončí a pre Vás je pripravených ešte 
niekoľko podujatí.

Tešíme sa na ďalšie stretnutie s Vami!

Veronika Lachká


